
PROTOKÓŁ nr LI/2022
z LI Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 30 czerwca 2022 r.
Początek obrad godz. 15 0 0

Zakończenie obrad godz 17 5 7 .  
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy Grunwald,
2. Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
3. Magdalena Makowska- Główna Księgowa,
4. Marcin Belczyński- Radca Prawny,
5. Agnieszka Skorupska- Kierownik GOPS
6. Krystyna Wójcik-Wiśniewska- Kierownik Referatu Oświaty.

Podjęto uchwały od nr 400 do nr 410

Ad. pkt. 1. Otwarcie LI Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości
oraz  poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących
obraz  i  dźwięk,  ale  niestety  z  powodu  awarii  LI  Sesja  nie  będzie  nadawana  „na
żywo”  tylko  opublikowana  w  późniejszym  terminie.  Dokonała  otwarcia  LI  sesji
Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie  listy  obecności  stwierdziła  kworum,  przy
którym można obradować i podejmować prawomocne uchwały Rady Gminy.  
Radni uwag nie zgłosil i.

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad na LI Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był
radnym  na   skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP  Grunwald  (zał  2).
Poprosiła radnych o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Wpłynęły  do  przewodniczącej   wnioski  o  dodanie  do  porządku  obrad  projektów
uchwał:
 1. w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald 
na lata 2022– 2032.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili  zgodę na dodanie do
porządku obrad ww. punktu   (  pkt. .10.1)

2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili  zgodę na dodanie do

porządku obrad ww. punktu  ( pkt.10.2 )

3.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  wymiaru  zniżek  tygodniowego  obowiązkowego
wymiaru  godzin  zajęć nauczycieli,  którym powierzono stanowisko kierownicze w
szkołach,określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć
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nauczycieli  specjalistów oraz  nauczycieli  realizujących w ramach stosunku pracy
obowiązki  określone dla  stanowisk  o  różnym  tygodniowym  obowiązkowym
wymiarze  godzin  w  szkołach,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina
Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili  zgodę na dodanie do
porządku obrad ww. punktu  ( pkt.10.4 )

4. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na
czas oznaczony do 3 lat.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili  zgodę na dodanie do
porządku obrad ww. punktu  ( pkt. 10.6)

5. w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na  lata
2022-2024.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili  zgodę na dodanie do
porządku obrad ww. punktu  ( pkt.10.7 )

6.  w sprawie  uchwalenia  programu przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  oraz  ochrony ofiar
przemocy w rodzinie w Gminie Grunwald na lata 2022- 2026.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili  zgodę na dodanie do
porządku obrad ww. punktu  ( pkt.10.8 )

Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  złożyła  wniosek  o  przesunięcie  punktu
Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz
sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  Rady  Gminy   przed  punktem  Interpelacje
i zapytanie radnych. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i zgodę na przesunięcie
punktu (pkt 11).

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  złożył  wniosek  o  dokonanie  zmian  w  projekcie
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian WPF 2022-2032. Jestem za tym, aby pro -
jekt  ten  był  dodany  do  porządku  obrad  ale  wnoszę  o  dokonanie  zmian  w  dziale
400  kwotę  13  500  zł  na  koszty  postępowania  sadowego  prokuratorskiego,  nie
wiem o co chodzi,  od kiedy się za to płaci.  Kolejna sprawa to transport  i  łączność
też  z  Funduszu  sołeckiego  zdjęto  16  278  zł  i  zmniejszono  plan  wydatków  na  13
500  zł,  jeżeli  z  działu  zdejmujemy to  trafi  w  paragrafy  i  jest  wolna  ręka  zarządu
do przesuwania tych  środków. Proszę wyjaśniać tak duże przesunięcia  i  podać po -
wód.  Kolejna  sprawa  dział  921  Kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego,  czyli
GOK, który ma swój  budżet  a  znowu jest  w budżecie  Noc Kupały.  GOK powinien
się  mieścić  w budżecie.  Z  tymi  poprawkami jestem za tym,  żeby tą  uchwałę  przy -
jąć.  A zmiany,  które opisałem to przesunąć do omówienia na komisji.  Kto zadecy -
dował, żeby środki Noc Kupały umieścić w budżecie gminy, impreza ta już się od -
była a my dopiero głosujemy to jest naruszenie dyscypliny finansów. 
Sekretarz-  Pan Jan Sokołowski-  w sprawie  Noc Kupały są to  środki,  o  które było
wnioskowane do KOWR i wnioski zostały po komisji złożone, i  zostały pozytywnie
rozpatrzone wcześniej  nie można było złożyć.  
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Sekretarz-  Pan  Jan  Sokołowski-  złożył  wniosek  o  dodanie  punktu  4  Uroczyste
Mianowanie Dyrektorów Szkoły Podstawowych Gminy Grunwald.  

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  wyrazili  zgodę  na  dodanie  do  porządku
obrad ww. punktu  ( pkt 4).

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  stwierdziła,  że  poprawki  w
treści uchwał biedzimy wprowadzać przy omawianiu konkretnej uchwały.  
Radni więcej uwag nie zgłosil i.

Porządek obrad po zmianach.

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu nr L/2022 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 25.05.2022 r. 

4.  Uroczyste Mianowanie Dyrektorów Szkoły Podstawowych Gminy Grunwald. 

5. Raport o stanie Gminy Grunwald za 2021 rok- rozpatrzenie i debata.
5.1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania. 
6.   Rozpatrzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy  Grunwald  za  2021  rok  wraz  ze

sprawozdaniem

z  wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  2021  rok  oraz  zapoznanie  się  z  opinią  Składu

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o tym sprawozdaniu.
6.1.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Grunwald za

rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2021 rok. 
7.   Przedstawienie  treści  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  nieudzielenia  absolutorium

Wójtowi  Gminy  Grunwald  za  2021  rok  oraz  zapoznanie  się  z  opinią  Składu  Orzekającego

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o tym wniosku.
7.1. Podjecie uchwały w sprawie  nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2021

rok. 
8. Organizacja zajęć dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji.
9. Informacja o planowanych remontach szkół. 

10. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

10.1.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald 
na lata 2022– 2032.
10.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.
10.3.  w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których
organem prowadzącym jest Gmina Grunwald;
10.4. w  sprawie  zasad  udzielania  i  wymiaru  zniżek  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru
godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach,określenia
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli specjalistów oraz nauczycieli
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla  stanowisk  o  różnym
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin w szkołach, dla których organem prowadzącym
jest Gmina Grunwald
10.5.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na   sprzedaż   nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargowym  niezabudowanych  działek  99/1,  99/2,  99/3,  99/4,  101/6,  101/7  i  101/8  obręb
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Domkowo.
10.6.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na
czas oznaczony do 3 lat.
10.7.  w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na  lata
2022-2024.
10.8.  w sprawie uchwalenia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar
przemocy w rodzinie w Gminie Grunwald na lata 2022-2026.
11.  Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz
sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
12. Interpelacje i zapytania radnych.

13. Wolne wnioski i informacje.

14.  Zamknięcie sesji.

głosowanie Przyjęcie porządku obrad.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ 
SIĘ

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. pkt. 3. Przyjęcie protokołu nr L/2022 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 25.05.2022 r. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.
Proponuję  przyjąć  protokół  nr  L/2022  z   Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia
25.05.2022  roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

głosowanie Przyjęcie protokołu nr L/2022 z Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 25.05.2022 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół L/2022 z dnia 25.05.2022 roku bez
odczytywania.

Ad. pkt.   4.  Uroczyste Mianowanie Dyrektorów Szkoły Podstawowych Gminy Grunwald.  

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  poinformował,  że  w  okresie
międzysesyjnym  odbyły  się  konkursy  na  stanowisko  Dyrektorów  Szkół  we
Frygnowie,  Szczepankowie oraz w Stębarku. 
Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska- odczytała:
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1.  Zarządzenie  Nr  69/2022  Wójta  Gminy  Grunwald  z dnia  30  czerwca  2022  r.  w sprawie

powierzenia stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Zawiszy Czarnego w Szczepankowie

Pani Jolancie Pastor  zał nr 2.

2.  Zarządzenie  Nr  70/2022  Wójta  Gminy  Grunwald  z dnia  30  czerwca  2022  r.  w sprawie

powierzenia  stanowiska  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  im.  Władysława  Jagiełły

w Stębarku Pani Monice Makowskiej zał nr 3.

3.  Zarządzenie  Nr  71/2022  Wójta  Gminy  Grunwald  z dnia  30  czerwca  2022  r.  w sprawie

powierzenia stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Królowej Jadwigi we Frygnowie Pani

Ewie Okoniewskiej zał nr 4.

Złożono gratulacje oraz wręczono kwiaty nowo wybranym dyrektorom. 

Dyrektor SP Szczepankowo- Pani Jolanta Pastor - podziękowała za przedsięwzięcie, które 

będzie realizowane w SP w Szczepankowie, czyli budowa sali gimnastycznej.

Wręczyła kwiaty Wójtowi Gminy Grunwald.

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  podziękował  i  stwierdził,
że  dla  niego  to,  także  jest  bardzo  ważna  inwestycja.  Inwestycja  jest  potrzebna
i z pomocą rady ma nadzieję na większy rozwój. 
Radni uwag nie zgłosil i.

Ad. pkt.       5. Raport o stanie Gminy Grunwald za 2021 rok- rozpatrzenie i debata.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przechodzimy  do
rozpatrzenia raportu o stanie Gminy Grunwald i  do debaty.
Nie wpłynął żaden wniosek od mieszkańca,  proszę o zgłaszanie się radnych. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  trudno nie  zabrać  głosu  o  dokumencie,  który na -
prawdę jest  wyjątkowy w skali  województwa a nawet Polski,  który się składa z ok
500 stron,  gdzie  przeniesiono notatki  ręczne  wójta  i  protokóły z  sesji,  przeniesio -
no budżet,  szereg dokumentów ogólnie  dostępnych i  można się  z  nimi zapoznać w
innych  formach.   Pominięto  najważniejszą  rzecz.  Raport  powinien  być  dokumen -
tem podsumowującym i oceniającym stan gminy na dziś  a my jako radni nie  jeste -
śmy tego  stanu   dziś  ocenić,  bo  stan  się  ocenia  po  stanie  finansowym.  Nie  wiem,
czy  ktoś  z  radnych  jest  w  stanie  odpowiedzieć  w  jakiej  stanie  finansowym,  jaki
jest  stan zadłużenia gminy,  sądzę że nikt.  Starałem się osiągnąć te wiadomości ale
zawsze  się  spotykałam   z  odpowiedzią  że  na  piśmie,  co  się  nigdy  nie  zdarzyło,
albo  wymigiwano  się,  że  „niesyte  nie  jestem w stanie  odpowiedzieć  bo  za  krótko
pracuję”. Generalnie da się ten stan wyczuć po tym, nawet po plotkach, które cho -
dzą  i  mówią,  że  wiecznie  nie  jest  zapłacone  za  opał,  za  ten  ,  za  to.  Dużo  ludzi
przychodzi  i  się  pyta  kiedy rachunki  będą  wypłacone.  To jest  właśnie  rzeczywisty
stan gminy i o tym powinniśmy mówić,  ale mówić o tym szczerze,  bo każdemu za -
leży  na  dobru  gminy.  Być  może,  jedynym  wyjściem  jest  raz  powiedzieć  sobie
prawdę i  zacząć od tego punktu odniesienia.  Niech nawet będzie najgorszy,  ale iść
do  przodu  a  nie  ukrywać  i  wprowadzać  dezinformację  dotyczącej  prawdziwego
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stanu finansowego gminy a co za tym idzie również stanu inwestycji  i  innych rze -
czy.  Bardzo  fajny  akcent  budowa  sali  enigmatycznej  przy  szkole  przy  SP Szcze -
pankowo  2  520  000  przeznaczono  w  budżecie.  W momencie  którym,  wójt  ogłosi
przetarg na wykonanie tej  sali  to zderzy się z ceną rzeczywistą,  jeżeli  w przetargu
wyjdzie  10  000 000  zł  a  prawdopodobnie  z  łącznikiem i  zapleczem sanitarnym to
poniżej  nie  zejdziemy to  te  2  500 000 zł  to  nie  są  środki,  które  wystarczą  na  wy -
budowanie tej  sali  gimnastycznej  tylko zwiążą gminę umową finansową i  dale  bę -
dziemy brnęli  w zadłużanie  gminy.  Jeżeli  chodzi  o  przebudowę dróg i  moderniza -
cję  infrastruktury  drogowej  to  można  powiedzieć,  że  da  się  to  przeskoczyć  bo
mniej  czy  więcej  się  drogi  zrobi  to  się  to  rozliczy  tym  bardziej ,  że  te  pieniądze
nie  są  pieniądze,  które  wpłyną  bezpośredni  do  budżetu  gminy  a  będą  wypłacane
bezpośrednio  wykonawcom,  co  jest  bardzo  pożądano,  bo  pokazuje  szacunek  do
pieniądza.  Wcześniej  na  zadania  Covidowe  itp.  wpływały  bezpośrednio  na  rachu -
nek   gminy  i  jestem  przekonany,  że  zostały  wykorzystane  do  innych  celów,  o
czym  się  nie  mówi  w  raporcie  i  przedstawiając  stan  faktyczny  budżetu  gminy.
Sprawozdania,  które  są  dostępne  na  BIP  potwierdzają  potężne  zadłużenie  za  rok
2021 jeżeli  chodzi  o  wykazanie  w RP28 6  210 000 zł   plus  to  co  podała  poprzed -
nia Pani  Skarbnik  zobowiązania wymagalne na 1 700 000 zł  otrzymałem to na pi -
śmie.  Stan gminy jest  katastrofalny i  zawsze to powtarzam tylko nie  jestem w sta -
nie  określić  i  nikt  nie  chce  przedstawić  jak  to  rzeczywiście  wygląda.  Poza  tym
oceniając stan gminy musimy oceniać wydatki,  które generujemy np.  robiąc inwe -
stycje  bez  uzgodnień  z  radą,  bo  spotkałem się  z  odpowiedzią  pytając  na  co  będą
złożone wnioski  do Polski  Ład,  odpowiedział  mi  odmownie stwierdzając,  że on to
podpisuje  i  to  jego kompetencja.  To  nie  jest  kompetencja  wójta,  te  pieniądze  mu -
szą  trafić  do  budżetu  i  rada  musi  je  przyjąć  i  z  tym  się  trzeba  pogodzić.  Nie  ma
tak,  że  na  przyszłość  i  z  tymi  pieniędzmi,  że  ja  ja  decyduje,  ja  umieszczam  to
rada powinna mieć swoje miejsce i  możliwość wpływu na inwestycje  realizowane.
Słuchając  na  tej  sali,  jak  oglądałem to  w  telewizji,  jak  to  kierownik  RGK  wypo -
wiada  się  na  temat  stanu  oczyszczalni  ścieków  obydwu  oczyszczalni.  Stan  ujęć
wodnych  i  przedstawia  to  jako  katastrofalny  a  okazuje  się,  że  pieniądze,  które
możemy  dostać  jak  inne  gminy  np.  Miłomłyn  przeznaczyła  na  remont  kapitalny
oczyszczalni  ścieku  koszt  11  000 000  zł  w ciągu  dwóch  lat  się  z  tym uporali,  my
też powinniśmy o tym pomyśle.  Skoro się stwierdziło,  że oczyszczalnie są w kata -
strofalnym  stanie  to  dlaczego  się  tych  pieniędzy  nie  przeznaczyło  na  te  oczysz -
czalnie.  Tajemnicą  nie  jest,  sam  to  przeżyłem  jadąc  drogą   jak  ścieki  wypływają
drogą  z  oczyszczalni  o  płyną  rowem  dalej  do  rzeki  Marózki.  Nastąpiła  znaczna
poprawa  jeżeli  chodzi  o  eksploatację  oczyszczalni  ścieków,  widziałem  protokół
Inspektoratu  Ochrony  Środowiska,  który  wręcz  opisuje,  że  oczyszczalna  jest  w
dobrym stanie,  że był  to błąd eksploatacyjny a  nie że czujnik nie zadziałał.  Pytam
po raz  kolejny,  czy ona jest  w końcu w dobrym stanie,  czy w takim złym jak była
przedstawiana  w  ubiegłym  roku.  Moim  zdaniem  to  ona  jest  w  dobrym  stanie  i
trzeba  odpowiednio  eksploatować  a  do  tego  potrzeba  odpowiednich  ludzi,  którzy
się na tym znają.  Przez tyle lat nie było takich awarii ciężkich jak w tej  chwili  nie
było.  Oczywiści  mogą  być  przypadki  gdzie  można  oko  przymknąć  ale  nie,  że
przez kilka dni ścieki przelewają się przez drogę i  nikt nie reaguje. 
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Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  raport  został  przygotowany
zgodnie  z  art.  28  ustawy  o  samorządzie  gminnym  z  8  marca  1990roku  i  został
przedłożony  Radzie  Gminy  Grunwald,  i  zamieszczony  na  stronie  BIP.  Obejmuje
podsumowanie  działalności  wójta  za  rok  poprzedni.  Przedstawiony  raport  jest
przygotowany  tak  jak  poprzedni,  przez  wszystkie  jednostki,  które  podlegają  pod
gminę   i  zawiera  ponad  460  stron  łącznie  z  załącznikami.  Jeżeli  mają  Państwo
pytania  do  raportu,  to  proszę  o  kierowanie  na  piśmie,  żeby  osoby,  które
przygotowywały  informację  do  raportu  będą  mogli  profesjonalnie  odpowiedzieć.
Nie  muszę  na  każde  pytanie  znać  odpowiedzi.  Zaczepliwe  pytanie  co  do
oczyszczalni  ścieków  w  Zybułtowie,  to  oczywiście  była  ona  w  katastrofalnym
stanie  po  poprzednim zarządzie,  bo  nie  dbał  o  tą  oczyszczalnie,  i  to  potwierdzają
służby,  które  przyjeżdżają  serwisować.  Dziś  stan  jest  znacznie  poprawiony  i  będę
mówił  o  tym  w  sprawozdaniu  odnośnie  środków  jakie  pozyskaliśmy  na
oczyszczalnie,  bo  nie  jest  tak,  że  siedzimy z  założonymi  rękami  i  nic  nie  robimy.
Wystarczy  się   przejść  po  GOK,  wieloletni  wójt,  ten  jednoosobowy  zarząd  może
znać  stan  w jakim zostawił  i  oczyszczalnie,  i  hydrofornie,  i  obiekty  gminne.  Dach
cieknie  w  szkole  w  Stębarku  i  plandeką  za  30  zł  okryto  zamiast  kupić  papę  i
przykleić  takich  przykładów  mógłbym  przytoczyć  wiele,  ale  nie  chcę  zaostrzać
sytuacji.  Pytania proszę kierować na piśmie i będziemy odpowiadać. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  oczywiście,  że prośbą złożoną przez wójta to bę -
dziemy się  pytać,  tylko  co  będzie  w  odpowiedziach  i  forma  odpowiedzi,  bo  to  co
otrzymujemy to  przekracza  wszystkie  zasady pism administracyjnych  .  Nie  pytam
o to co było kiedyś,  Pan pracuje od 2019 roku i  ten czas oceniamy.  Wstecz ocenili
wyborcy  i  to  wystarczy.  Proszę  nie  nawiązywać  wstecz  tylko  pisać  o  tym  co  Pan
zrobił  a  Pan bardzo  mało  zrobił.  Na  14  000  000  zł  planowanych  wydatków na  in -
westycję  Pan zrealizował  4 600 000 zł  w tym jest  fundusz sołecki,  to  zostało ok 3
000 000 zł  inwestycji.  W latach  2015-2018 inwestycj i  było  zrobionych  na  17  000
000  zł.  Bądźmy  uczciwi  i  chwalmy  się  tym  co  zrobiliśmy.  W  uchwale  WPF  na
okrągło  pojawiają  się  inwestycję,  których  nie  można  skończyć  tj .  cyfryzacja  i  te -
lemetria,  cały  czas  są  jakieś  wymówki  a  to  Covid  itp.  To  powinno  się  znaleźć  w
raporcie,  o tych sprawach nigdy Pan nie informował tylko określił,  że są już umo -
wy podpisane i musimy realizować. I o dziwo realizuje podmiot z Warszawy mają -
cy inwestycje,  które  raz kosztują  800 000 zł  a  raz 1 800 000,  a  realizuje  podmiot,
który ma kapitał zakładowy w wysokości 15 000 zł.  Jak coś się stanie to na pewno
te 15 000 zł  odzyskamy . 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  stwierdził,  że  wygląd  raportu  to  co  mówio -
no  rok  temu,  że  jest  to  zlepek  raportów przekazanych  do  osoby,  która  zajmowała
się  tym raportem.  A osoba ta  ograniczyła  się  tylko do umieszczenia  tych  informa -
cji.  Raport powinien wyglądać inaczej 
Radni więcej uwag nie zgłosil i.  

Ad.  pkt.        5.1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum  

zaufania. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę.
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Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: nieudzielone

data 30 czerwca 2022 r. czas 15:35:26 - 15:36:13

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

 

status ilość procent status ilość procent

ZA 6 42.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 8 57.14 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

1 6.67 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam PRZECIW

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Podjęto uchwałę nr LI/400/2022z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie
nieudzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania (zał.  nr 5).
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Radni uwag nie zgłosil i.  

Ad. pkt.   6.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Grunwald za 2021 rok wraz ze  

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2021 rok oraz zapoznanie się z

opinią  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  o  tym

sprawozdaniu.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  sprawozdanie  finansowe
było rozpatrywane na komisjach.  Zapytała czy radni lub zarząd gminy chcą zabrać
głos. 
Radni uwag nie zgłosili. ,
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że
Regionalna  Izba  Obrachunkowa  wydała  Uchwałę  RIO.IV-0120-123/22  Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  z  dnia  14  kwietnia
2022  o  tym sprawozdaniu  w  sprawie  wydania  opinii  o  przedłożonym przez  Wójta
Gminy  Grunwald  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  rok
2021.  Skład  orzekający  pozytywnie  opiniuje   przedłożone  przez  Wójta  Gminy
Grunwald  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  rok  2021  wraz
z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Radni uwag nie zgłosil i.  

Ad. pkt.    6.1. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy  

Grunwald za rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grunwald za

2021 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała ww. uchwałę.
Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Grunwald za rok 
2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2021 rok.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: niezatwierdzone

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam PRZECIW

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW
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8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Podjęto uchwałę nr LI/401/2022z dnia 30 czerwca 2022 r.   w sprawie
niezatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Grunwald za rok 2021 wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2021 rok (zał.nr 6).

Radni uwag nie zgłosil i.  

Ad.  pkt.    7.   Przedstawienie  treści  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  nieudzielenia  
absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2021 rok oraz zapoznanie się z opinią Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o tym wniosku.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej-  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał   treści  wniosku
Komisji Rewizyjnej w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2021 rok
(zał.  nr 7).   
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  do  tego
wniosku  została  wydana  opinia  - Uchwała  RIO.IV-0120-202/22  Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie
z dnia 22 czerwca 2022 w sprawie zaopiniowania   wniosku Komisji  Rewizyjnej  w
sprawie  nieudzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy Grunwald  za  2021 rok.  Skład
Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  negatywnie  opiniuje   wniosek
Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  nieudzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy
Grunwald za 2021 rok.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  trzeba  się  odnieść  do  tej  opinii.  Jestem  człon -
kiem Komisji  Rewizyjnej  i  pracowałem w składzie  komisji  i  nie  byliśmy w stanie
zweryfikować niektórych danych z tego tytułu,  że nie  było obecnych,  ani  skarbni -
ka,  ani  wójt  dlatego posługiwaliśmy się  wiedzą  z  posiadanych dokumentów.  Opi -
nia  RIO  jest  taka  jak  przewidywałam  i  skład  orzekający  wskazał,  że  wszystkie
zmiany  zaproponowane  przez  wójta  zostały  zaakceptowana  przez  radnych  w  gło -
sowaniu jawnym, czyli  do czego wracamy do słynnego 4,5 mln zł,  które to rada na
początku roku i  co zauważyłem na koniec grudnia przy podjęciu uchwały zmienia -
jąca  budżet  zmniejszając  dochody własne  o  ok.  2  mln  zł.  To jest  niedopuszczalne
doprowadzić  do  takiej  sytuacji.  Uchwała  ta  była  podana  w  pakiecie  z  innymi
zmianami  gdzie  trzeba  przegłosować  inne  rzeczy,  czyli  tzw.  uchwała  czyszcząca
i  radni  tą  uchwałę  podjęli,  żeby nie  spotkać  się  z  oskarżaniami,  że  przez  nich  nie
będzie  realizowane  to  i  to.  Uczulam radnych  w trakcie  roku,  żeby  absolutnie  nie
zezwalać  na  zmiany  pomniejszające  budżet.  Następny  zarzut  niekontrolowany
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wzrost  zadłużenia  gminy  oceniający  nie  odniósł  się  do  tej  informacji.  Nie  rozu -
miem RIO, za moim czasów źle postawiony przecinek był  krytykowany a teraz nie
odnosi  się  do  takiego  zarzutu,  gdzie  samo  w  protokole  pokontrolnym  zarzuca,  że
sprawozdania  dopasowuje  się  sytuacji  a  nie  pociąga  się  do  finansów.  Nie  wiem,
czy ktoś  ma wiedzę na temat   jakie  wójt  poniósł  kary przed komisją  o nieudziele -
nie  absolutorium o  naruszenie  finansów publicznych.  Taka  rozprawa  się  odbyła  a
nikt  nic  nie  wie  a  powinni  wiedzieć.  Następny  zarzut  zła  realizacja  funduszu  so -
łeckiego  to  jest  tak  proste  pytanie  a  RIO pisze,  że  skład  nie  mógł  się  odnieść  do
tego  zarzutu.  To  nie  ma  sprawozdania  i  nie  wie  jak  jest  realizowany  fundusz  so -
łecki,  albo  się  nie  chciało  komuś  pracować  i  ktoś  się  prosi  o  złożenia  odwołania
do  kolegium  RIO.  Prawdopodobnie  jak  nie  będę  miał  lepszych  zajęć  to  takie  coś
zrobię.  Brak  wykazania  i  uzasadnienia  przez  organ  stanowiący,  że  w  związku  z
niewykonaniem  zadań  istotnych  dla  społeczności  gminy  określonych  w  uchwale
budżetowej,  doszło  do  kwotowego  naruszenia  granic  wydatków.   Jak  można  tak
stwierdzić,  jak  nie  ma  można  uzyskać  takiej  informacji.  Jak  zadawane  są  pytania
dotyczące  tego  to  się  odpowiada,  że  za  Pana  czasów to.  Na pytania,  które  są  pre -
cyzyjnie  zadane  powinno  się  odpowiadać  precyzyjnie  a  nie  historię  gminy  opo -
wiadać.   Odmowa  udzielenia  absolutorium  stanowi  negatywną  ocenę  wykonania
budżetu  przez  organ  wykonawczy pod  względem zgodności  z  prawem,  celowości,
rzetelności,  gospodarności,  oszczędności  jest  to  bardzo mądre  stwierdzenie  i  wła -
śnie tak powinniśmy postępować, ale brak jest wiedzy na temat rzetelności.  Na te -
mat  gospodarności  to  wiemy  jak  to  wygląda  jest  zbyt  przerastające  możliwości
gminy  generujące  wydatki,  z  którymi  ktoś  będzie  w  przyszłości  musiał  zmierzyć
mam  nadzieję,  że  już  nie  obecny  wójt,  ale  te  nieszczęścia  gminę  finansowo  będą
kosztowało.  Projekty,  które są  i  pieniądze łatwo do zdobycia jest  trwałość projek -
tów  i  trzeba  dużo  pieniędzy  dokładać.  Zatrudnienia  z  tytułu  powstania  żłobka
trzeba będzie ponieść,  nie mogę uzyskać odpowiedzi i le z tytułu powstania żłobka
mam poszło  do pracy,  podjęło  karierę  zawodową,  podejrzewam że  nikt.  Oceniając
budżet  będę oceniał  go negatywnie dlatego,  że brak jest  tej  rzetelności,  gospodar -
ności i oszczędności. 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  odczytała  Uchwała  RIO.IV-
0120-202/22  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie
z dnia 22 czerwca 2022 w sprawie zaopiniowania   wniosku Komisji  Rewizyjnej  w
sprawie  nieudzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  Grunwald  za  2021  rok
(zał nr 8)
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  zastanawiam się nad decyzją RIO dotyczącą aka -
pitu  Rada  Gminy  Grunwald  nie  uchwaliła  budżetu  na  2022  rok  biorąc  pod  uwagę
powyższe i  uchwaliło to  RIO na posiedzeniu.  Nie rozumiem co ma budżet za 2021
do budżetu za 2022,  RIO wykazało ignorancję i  wytycza  nam niepotrzebne rzeczy
wytyka.  Postaram się  aby RIO wytłumaczyła  mi  dlaczego mieszany jest  budżet  na
rok  2022  z  budżetem z  roku  2021.  Słusznie  napisano,  że  wójt  miał  upoważnienia
ale  było  ono,  no  nie  będę  używał  słów  narażających  na  sprawy  sądowe.  Prawdą
jest,  że  w jakiś  sposób  radni  komplementarnie  zgodnie  z  innymi  uchwałami  prze -
głosowali  zmniejszenie  budżetu  niepotrzebne  i  prawdopodobnie  w  tym  roku  też
będzie  podobnie,  gdyż  4,5  mln  zł  zrealizowano  w 2%.   Przy  kolejnej  takiej  sytu -
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acji  trzeb  się  zastanowić  co  RIO  potem  napisze,  bo  ona  tylko  sprawdza  popraw -
ność  cyfr  a  nie  rzetelności.  Podtrzymuję  wniosek  o  nieudzielenie  absolutorium  z
tego  tytułu,  że  nie  prowadzi  z  nami  konkretnej  dyskusji  na  temat  gospodarki  fi -
nansowej gminy. 
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  zapytała,  jako  nowa  osoba  wprowadzona  została
Pani  w  stan  finansowy  i  proszę  odpowiedzieć  jaki  jest    stan  finansowy  gminy.
Czy mamy do przodu, czy mamy do tyłu radni tego nie wiedzą.  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  wszystkie  informacje  publiko -
wane są na BIP i  omawiane na komisjach.  Odpowiedzi  na  pytania to  pracuję  krót -
ko  i  proszę  o  kierowanie  na  piśmie,  prosiłam na  ostatniej  komisji  ale  żadne  pyta -
nia do mnie nie trafiły więc czego mi się odnieść.
Radna- Pani Ewa Ziejewska- ale wszystko jest  w protokołach.
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  wszystkie  informacje  są  publi -
kowane.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to jaka jest  niedopłata za węgiel? 
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- proszę zadać pytanie na piśmie.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  i  uzyskam odpowiedź,  że za pana czasów węgiel
wydobywało się w kopalni nosiło w workach.
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  nie można powiedzieć,  że czasy
poprzednie nie rzutują  na teraźniejszość.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- zawsze historia rzutuje na teraźniejszość. 
Radni więcej uwag nie zgłosil i.

Ad.  pkt.        7.1.  Podjecie  uchwały  w sprawie  nieudzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy  

Grunwald za 2021 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  ww. uchwałę (zał
nr 9).
Radni uwag nie zgłosil i.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2021 rok.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 30 czerwca 2022 r. czas 16:09:33 - 16:09:46

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

status ilość procent status ilość procent

ZA 8 57.14 % pula głosów 15 -

PRZECIW 6 42.86 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

1 6.67 %
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lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia PRZECIW

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz PRZECIW

9 Piasecki Arkadiusz PRZECIW

10 Sawicki Jerzy PRZECIW

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr PRZECIW

13 Tański Mieczysław PRZECIW

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LI/402/2022z dnia 30 czerwca 2022 r.  w sprawie
nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2021 rok.

Radni uwag nie zgłosil i.  

Ad. pkt.   8. Organizacja zajęć dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  czy  te  informacje  przedstawione  na  komisji  są
aktualne i  nic nie będzie organizowane podczas wakacji.  
Kierownik  Referatu  Oświaty-  Pani  Krystyna  Wójcik-Wiśniewska-  będą  funkcjonowały
przedszkola  zgodnie  z  harmonogramem  jaki  państwo  otrzymali  ale  żadne
dodatkowe  zajęcia  w  szkole  nie  będą  organizowane  ze  względu  na  planowane
remonty.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  rozumiem i  popieram takie  rozwiązanie,  ale  po -
siadamy w gminie obiekty jak świetlice czy GOK, gdzie można organizować zaję -
cia.  
Kierownik  Referatu  Oświaty-  Pani  Krystyna  Wójcik-Wiśniewska-  nie  wiem,
czy  są  jakieś  środki  przeznaczone  na  ten  cel  i  trzeba  pamiętać,  że  nauczyciele
mają  prawo  do  urlopu  i  muszą  go  wykorzystać  w  określonych  dniach.  Nie  wiem,
czy  sołectwa  i  świetlice  wiejskie  będą  organizowali  jakieś  zajęcia  i  zatrudniali
nauczycieli na umowy zlecenia to ciężko się ustosunkować. 
Radni więcej uwag nie zgłosil i.  
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Ad. pkt.   9. Informacja o planowanych remontach szkół.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  informację  przedstawiono
na komisji,  czy są pytania do tego punktu.
Radni uwag nie zgłosil i.  

Ad. pkt.   10. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  

10.1.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald 
na lata 2022– 2032.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  zgłosiłem swoje uwagi  na  początku sesji  i  przyj -
muję  wyjaśnienia  co  do  imprezy  Noc  Kupały,  ale  chciałbym  wiedzieć  więcej  o
zmianach  dotyczących  działu  400  i  600.  Zmiany  w  funduszu  sołeckim  na  16  278
zł,  w  jakim  funduszu,  i  w  jakim  celu  oraz  zwiększone  wydatki  na  13  500  zł  na
koszty postępowania sądowego prokuratorskiego?
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- d ział  400 to  zmiany w budżecie
zwiększenie  wydatków  na  13  500  zł  odnoście  kosztów  postępowania  sądowego
prokuratorskiego dotyczy kosztów postępowania związanych z nieterminową opła -
tą  za  faktury za  węgiel.  Ten opał  był  kupiony od lutego  -marzec  –  kwiecień  2022
i  zaległość  to  ok  190  000  zł,  dlatego  ta  zmiana.  Powód  to  Pan  radny  wcześnie
wspomniał,  żeby  nie  cofać  się  do  czasów  kiedy  zarządzał  gminą  jednak  nie  do
końca to  tak jest,  że  ocenili  wyborcy i  nie  ma to  wpływu na obecne funkcjonowa -
nie,  bo  ma  wpływ  i  to  bardzo  duży  jeżeli  chodzi  o  gospodarkę  finansową  gminy
przez bardzo duże zadłużenie i  zobowiązania ciężko jest  wszystko w terminie ure -
gulować.  Dział  600  to  zmiany  w  funduszu  sołeckim  one  są  robione  zgodnie  z
wnioskami sołtysów więc zgodnie z wnioskiem dokonano zmiany. W dziale 521,że
jest  wiedza czego to dotyczy to Noc Kupały było dofinansowana z  KOWR a zmia -
na była  zaplanowana i  dotyczy wydatków jak i  przychodów części  refinansowanej
80% i nie ma przesunięcia z innych wydatków. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- podziw budzi pani wiedza,  że zna Pani wiedzę co
było  wstecz  4-5  lat,  i  jak  to  wpłynęło  na  stan  finansów  gminy  po  tylu  latach.
Można  było  to  zrobić  w  ciągu  jednego  roku  przedstawić  informację,  powiedzieć
takie jest  zadłużenie gminy bierzemy kredyt i zaczynamy od zera a nie w taki spo -
sób działać. Dziwi mnie, ze w niektórych działach Pani nic nie wie a w niektórych
działach  pani  wiedza  jest  szczegółowa  sięga  nawet  kilka  lat  wstecz.  Proponuję
jednak  aby  te  dwa  punty  wycofać  z  tej  uchwały  i  skierować  do  konsultacji,  a
szczególnie  ta  kwota  13500  zł  nie  służy  temu,  że  wójt  się  ze  mną  sądzi  i  mamy
dwie sprawy,  i  czy nie są te  sprawy.  Dodatkowo mamy prawnika na etacie  w urzę -
dzie i nie wiem czemu mamy płacić za dodatkowe koszty.  
Wnioskuje  o  wykreślenie  z  działu  400  i  600  zgłoszonych  kwot  a  resztę  uchwały
przyjąć,  żeby nie było zarzutów do rady, że nie przyjęła środków dla Ukraińców. 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  jeżeli  chodzi  o  obawy,  czy  te
środki  to  nie  są  związane  z  Pana  sprawami  to  oczywiście  jeżeli  kupowaliśmy  od
pana energię tj .  węgiel to jest  możliwe.
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Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski- m ożliwe za to  za Pana czasów
tak się robiło, że opłacało się prawników i za sprawy Pan płacił z budżetu gminy.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie było spraw.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  tak  jak  nie  płacił  Pan  kar  za
oczyszczalnie.  Były po kilka tysięcy i szkoda, że wtedy nie informowani radnych.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  to  Pana  oceniamy  teraz.  I  nie  jestem
ekshibicjonistą,  żeby Pan mi coś pokazywał. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  obawiam  się  ,  żebym  się
przeraził.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  złożył  wniosek  o  przyjęcie  uchwały  ws  WPF  i
zmian  w  budżecie  ale  po  wprowadzeniu  poprawek  tj .   o  wykreślenie  dwóch
działów 400 i 600 zgłoszonych.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  pytanie  do  księgowej,  czy
jesteśmy w stanie  dokonać  takich  zmian  tutaj ,  gdyż  w uchwale  muszą  być  podane
kwoty do odczytanie uchwały.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zgadza  się.  W  takim  razie  wycofuję  wniosek  o
dokonanie  zmian  ale  mam  prośbę  na  przyszłość,  aby  wrażliwe  sprawy  wyjaśniać
szczegółowo w objaśnieniach.  
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska-  kwota  13  500 zł  nie  jet  wydana
tylko jest zabezpieczeniem na przyszłe tego typu sytuacje.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- przewidujecie?
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- wolimy się zabezpieczyć.
Radca  prawny-  Pan  Marcin  Beszczyński-  jedna  rzecz,  za  czasów  kiedy  jestem
pełnomocnikiem  i  reprezentuję  gminę  to  na  pewno  nie  było  innych  prawników,
którzy reprezentowaliby gminę.  Mam umowę o pracę i  reprezentuję  gminę,  jeżdżę
do  sądów.  W sprawie  konkretnych  pieniędzy to  jeżeli  nie  dojdzie  do  ugody a  sąd
zasądzi stronie drugiej  kwoty z faktur to zasądzi też koszty postępowania sądowe -
go ale  nie  na  naszą  rzecz  tylko  na  rzecz  pełnomocnika,  który reprezentuje  tą  dru -
gą stronę. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  c zy  radny  wycofuje  swój
wniosek formalny?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  tak,  wycofuję.  Zwracam  uwagę,  że  pieniądze  te
trafiają do działu gdzie można nimi dowolnie dysponować. Uznaję ,  że pieniądze te
są  tylko  zabezpieczeniem  ewentualnego  wydatku,  radni  powinni  podejmować
uchwały już dokonanych czynności. 
Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  biorąc  pod  uwagę,  że  sesja  zbiera  się
raz w miesiącu i  zobowiązanie może stać się wymagalne,  i  może być taka sytuacja
że wyrok zapadnie i  nie będzie czasu na dokonanie zmian. 
Radni więcej uwag nie zgłosil i.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  ww. uchwałę (zał
nr 10).
Radni uwag nie zgłosil i.

głosowanie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022– 2032.
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jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ 
SIĘ

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew WSTRZYMAŁ 
SIĘ

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LI/403/2022z dnia 30 czerwca 2022 r.  w sprawie   zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022– 2032

Radni uwag nie zgłosil i.  

10.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę   w
sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.   (zał.nr 11).

Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto
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lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LI/404/2022z dnia 30 czerwca 2022 r.   w sprawie zmian w
budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

Radni uwag nie zgłosil i.  

10  .3.    w  sprawie  Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach,  dla  
których organem prowadzącym jest Gmina Grunwald.
Radny  –  Pan  Sławomir Matuszewski-  z  taką  wiedzą,  którą  mamy teraz  tj.  konsultacje   ze
Związkami Zawodowymi i inne jeszcze oświadczenie to z tym powinniśmy dopiero usiąść do roz
Znam  protokół  rozbieżności  Solidarność  i  nie  zgadzam  się  ze  wszystkimi  zmianami,  które
zaproponował ZNP. Chciałem wnioskować dziś o zdjęcie tego punktu ale wiem, że urząd może
mieć opinię tylko jednego związku, ale fakt  jest  taki,  że powinniśmy dopiero teraz rozpocząć
rozmowy. 
Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska-  stwierdziła, że w sprawie
tej  uchwały  to  nie  ma  żadnych  zaskakujących  informacji,  które  szczególnie  godziłoby  w
wynagrodzenie  nauczycieli  są  jedynie  sprawy porządkujące.  Rzeczywiście  możemy opierać  tą
uchwałą  na  opinii  jednego związku i  tak  jak  radny wskazał  ZNP po wstępnych  negocjacjach
zatwierdzono wszelkie nasze uwagi i wcześniejsze rozbieżności. W sprawie uwag niezależnego
Związku Zawodowego Solidarność to są uwagi kosmetyczne np. dotyczyły podwyżki pewne stopy
wynagrodzenia  dodatków  i  przy  przydzielaniu  nagród  wójta  powoływać  komisję.  Oczywiście
nagroda  wójta  przydzielana  jest  przez  i  zaproponowałam  aby  opinię  na  temat  osób
proponowanych do nagrody wójta wyrażała rada pedagogiczna swoją uchwałą. Kwestia dotyczyła
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zatrudniane za szkodliwe warunki pracy dla nauczycieli i początkowo proponowała aby była to
rozbieżność 1-5 % zgodnie z tabelą wynagrodzeń nauczycieli a Solidarność zaproponował, aby nie
było  rozbieżności  ale  wyrażony  określony  konkretny  procent,  ustalono  w  negocjacjach  3%.
Kolejna kwestia to dotyczyła dodatku motywacyjnego, którego wyodrębnia się w budżecie szkół
w płacach i propozycja była aby wydzielić osobo fundusz na dyrektorów i nauczycieli, ale nie ma
takiej podstawy prawnej i jest jeden fundusz motywacyjny. Zmieniono także kwotę dla opiekuna
nauczyciela stażysty i ustalono kwotę od nowego roku szkolnego 100 zł. Wprowadzając regulamin
wynagradzania nauczycieli to są konkretne przepisy, które musimy spełnić, bo nie można by było
dopisać taką uchwałę. Uchwałę tę zaopiniował Radca Prawny, ZNP i zgodnie z prawem niektóre
punkty należą do protokołu rozbieżności  Solidarności.  Kolejna kwestia  to  proponowany przez
mnie uchwały są bardzo nieaktualne bo obowiązują od 2009 a druga 2000 roku i absolutnie, i
może  moje  nie  są  doskonałe  ale  są  one  pierwsze  jakie  pisałam w życiu  i  jestem zbudowana
związków zawodowych co do rzetelności i skrupulatności. Proszę radnych o uchwalenie uchwał,
które są przedstawione gdyż będą one porządkowały i  jeżeli  okaże się,  że w praktyce punkty
należy znowelizować to jestem do Państwa dyspozycji i otwarta na dialog. 
Radni więcej uwag nie zgłosil i.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 12).

Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Grunwald

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wykaz głosowania: 

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir WSTRZYMAŁ 
SIĘ

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA
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12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LI/405/2022z dnia 30 czerwca 2022 r.   w sprawie Regulaminu
wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w szkołach, dla których organem

prowadzącym jest  Gmina Grunwald.

Radni uwag nie zgłosil i.

10.4.    w sprawie zasad udzielania i wymiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru  
godzin     zajęć     nauczycieli,     którym     powierzono     stanowisko     kierownicze     w     szkołach,określenia  
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  specjalistów  oraz
nauczycieli     realizujących     w     ramach     stosunku     pracy     obowiązki     określone     dla stanowisk o  
różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin w szkołach, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Grunwald.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 13).

Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie w sprawie zasad udzielania i wymiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach,określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli specjalistów oraz nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin w szkołach, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Grunwald

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wykaz głosowania: 

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA
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10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LI/406/2022z dnia 30 czerwca 2022 r.  w sprawie zasad
udzielania i  wymiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć

nauczycieli,  którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach,określenia
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli specjalistów oraz

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin w szkołach, dla

których organem prowadzącym jest  Gmina Grunwald. 

10.5.    w sprawie wyra  żenia zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej w trybie  
przetargowym niezabudowanych działek 99/1,  99/2,  99/3,  99/4,  101/6,  101/7 i  101/8 obręb
Domkowo.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 14).

Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
w trybie przetargowym niezabudowanych działek 99/1, 99/2, 99/3, 99/4,
101/6, 101/7 i 101/8 obręb Domkowo.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA
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8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy WSTRZYMA
Ł SIĘ

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr LI/407/2022z dnia 30 czerwca 2022 r. w  sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym

niezabudowanych działek 99/1, 99/2,  99/3, 99/4, 101/6,  101/7 i 101/8 obręb
Domkowo.

10.6.     w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie   kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie  
zawartej na czas oznaczony do 3 lat.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 15).

Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA
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7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr LI/408/2022z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas

oznaczony do 3 lat.

10.7.  w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na
lata 2022-2024.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 16).

Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy
Grunwald na lata 2022-2024.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA
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8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr LI/409/2022z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie uchwalenia
Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na lata 2022-2024.

10.8. w sprawie uchwalenia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony
ofiar przemocy w rodzinie w Gminie Grunwald na lata 2022-2026.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 17).

Radni uwag nie zgłosil i.  

głosowanie w sprawie uchwalenia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Gminie Grunwald na lata 
2022- 2026.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA
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9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr LI/410/2022z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie uchwalenia
programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w

rodzinie w Gminie Grunwald na lata 2022- 2026.

Ad. pkt. 11.    Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym  
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  sprawozdanie  z  okresu
międzysesyjnego od 26.05.2022r. do 30.06.2022r. 
1. Uchwały podjęte na L Sesji Rady Gminy Grunwald w dniu 25 maja 2022 r. : 
L/391/2022   w sprawie zmiany   Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata
2022-2032 – uchwałę  przesłano do RIO.
L/392/2022   w sprawie zmian w  budżecie Gminy Grunwald na 2022 r. - uchwałę  przesłano do
RIO. Uchwała została ogłoszona w dniu 09.06.2022 r. w  Dzienniku Urzędowym Woj. Warm.-
Maz.  pod poz. 2741.  

L/393/2022   w  sprawie  zmiany  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Grunwald
z  siedzibą  w Gierzwałdzie  –  Uchwała  została  ogłoszona  w dniu  15.06.2022 r.  w  Dzienniku
Urzędowym Woj. Warm.-Maz.  pod poz. 2815.  
L/394/2022   w sprawie  wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez
rolników  i  ich  domowników  oraz  zasad  tego  handlu  -  Uchwała  została  ogłoszona  w  dniu
21.06.2022   w   Dzienniku  Urzędowym  Woj.  Warm.-Maz.    pod  poz.  2861,  obowiązuje
z rozstrzygnięciem nadzorczym wojewody.  

L/395/2022  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie
przetargowym części  działek nr  122/13 i  122/3 obręb Mielno – uchwała  obowiązuje z  dniem
podjęcia.

L/396/2022   w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno, działki nr 7, 6/1, 14 - brak odpowiedzi ze strony
wojewody.

L/397/2022  w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych - Uchwała została ogłoszona
w dniu 15.06.2022 w  Dzienniku Urzędowym Woj. Warm.-Maz.   pod  poz. 2816.  

L/398/2022   w  sprawie  zaliczania  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych  -   Uchwała  została
ogłoszona w dniu 15.06.2022 w  Dzienniku Urzędowym Woj. Warm.-Maz.   pod  poz. 2817.

L/399/2022   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność
Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie
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geodezyjnym Dylewo części działki nr 11/17 -  uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.

2. Sprawozdanie z działalności w zakresie inwestycji, pozyskiwania środków zewnętrznych oraz 
udzielania zamówień publicznych. 

1)  Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap I. 
Inwestycja  zrealizowana,  odebrana  i  przekazana  do  eksploatacji.  Inwestycja  zrealizowana  
z współfinansowaniem ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich  w ramach Programu Rozwoju  Obszarów Wiejskich  na  lata  2014-2020 w wysokości
63,63 % kosztów kwalifikowanych. Został wykonany następujący zakres rzeczowy inwestycyjny:
kanalizacja sanitarna grawitacyjna dł. - 1 614,00 mb, modernizacja przepompowni ścieków  - 1 szt.,
roboty rozbiórkowe i odtworzeniowe - 1 kpl. Wartość inwestycji wniosła 1 096 081,08 zł. Ponadto
wykonano  rozszerzony zakres  rzeczowy inwestycji  o  roboty  dodatkowe -  związany z  budową
kanalizacji  sanitarnej  w pasie  przebudowywanej  drogi  gminnej  w Stębarku,  na  którą  uzyskano
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Roboty dodatkowe zostały zrealizowane i
sfinansowane w całości ze środków budżetu państwa przeciwdziałania COVID-19 (RFIL).

2)  Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd. 
Inwestycja  zrealizowana  ,  odebrana  i  przekazana  do  eksploatacji.  Inwestycja   zrealizowana  
z współfinansowaniem ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich  w ramach Programu Rozwoju  Obszarów Wiejskich  na  lata  2014-2020 w wysokości
53,55 % kosztów kwalifikowanych. Został wykonany następujący zakres rzeczowy inwestycyjny:
modernizacja  drogi  gminnej  o  nawierzchni  asfaltowej  dł.  -  628,00  mb,  oznakowanie  drogi
tablicami,  budowa sieci oświetleniowej -  22 szt.  słupów z oprawami oświetleniowymi. Wartość
inwestycji wniosła - 861 730,56 zł. 

3)  Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Stębark.
Inwestycja  zrealizowana,  odebrana  i  przekazana  do  eksploatacji.  Inwestycja   zrealizowana  
z  współfinansowaniem ze  środków Rządowego Funduszu  Dróg Lokalnych  w wysokości  60  %
kosztów  kwalifikowanych.  Został  wykonany  następujący  zakres  rzeczowy  inwestycyjny:
modernizacja drogi gminnej o nawierzchni z kostki betonowej dł. - 734,00 mb, chodniki z kostki
betonowej na pow. 260 m2, zjazdy gospodarcze z kostki betonowej na pow. - 154 m2 ,oznakowanie
drogi tablicami, wykonanie progów zwalniających - 2 szt. Wartość całkowita inwestycji wyniosła -
800 109,30 zł. 

4) Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z przebudową SUW w Gierzwałdzie.
Dokumentacja projektowa i kosztorysowa jest w trakcie realizacji,  termin wykonania zamówienia
to 30.09.2022 r.

5) Rozbudowa  kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Stębark  -  etap  II  oraz  budowa  sieci
wodociągowej w miejscowości Kiersztanowo.
W odpowiedzi na ogłoszony konkurs Wójt Gminy Grunwald w dniu 15 kwietnia 2022 r. złożył w
Urzędzie Marszałkowskim Województwa Warmińsko - Mazurskiego wniosek o przyznanie pomocy
na operację typu "Gospodarka wodno ściekowa". 

6) Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra.
Realizacja  inwestycji  wstrzymana,  trwa  postępowanie  wyjaśniające  w  Prokuraturze  Rejonowej
w Ostródzie w sprawie wykonanej dokumentacji projektowej nie zgodnie z przedmiotem umowy.
Planowany zakres inwestycji : budowa sieci wodociągowej z rur PE o średnicy 90 mm długości
2 177 m.  
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7) Na terenie  Gminy trwa wymiana opraw oświetleniowych.  Wymiany dokonano  w 95%.
Pozostało do wymiany 90 szt., które wymagają wyższego podnośnika 

8) Modernizacja oświetlenia obiektu sportowego Orlik w miejscowości Gierzwałd.
W ramach realizacji inwestycji planowana jest wymiana energochłonnego oświetlenia   obiektu na
lampy LED. Planowana wartość inwestycji - 24 354,00 zł. Inwestycja będzie realizowana w okresie
wakacyjnym.

9) Modernizacja oświetlenia Szkoły Podstawowej w Gierzwałdzie.
W ramach realizacji inwestycji planowany jest  modernizacja oświetlenia w okresie wakacji. 
Planowana wartość inwestycji - 134 003,00 zł.

10) Modernizacja oświetlenia Szkoły Podstawowej w Stębarku. 
W ramach realizacji inwestycji dokonano wymiany oświetlenia zwykłego na ledowe - inwestycja
jest   zakończona. Zostały także zamontowane w każdej klasie lampy dezynfekujące. 
Planowana wartość inwestycji - 155 730,00 zł.

11) Modernizacja oświetlenia Szkoły Podstawowej w Szczepankowie.
Wartość inwestycji kosztorysowa - 64 561 zł.
Planowany termin: w okresie wakacji. 
Wymiana  oświetlenia  przyczyni  się  do  poprawy  warunków  kształcenia  dzieci  i  młodzieży.
Zmniejszą się także koszty zużycia energii elektrycznej.

3. Sprawozdanie RGGIOŚ o działalności między sesjami.
  
1) Wydano trzy postanowienia na podział  działek  nr  122/3 i 122/13 obręb Mielno, działki 11/17
obręb Dylewo i działki 28/31 obręb Mielno.
2) Odbyły się dwa przetargi na sprzedaż działki w Szczepankowie na kwotę 65 726,00 zł brutto i
działki w Domkowie za kwotę 3 555,00 zł.
3) Wydano decyzję naliczającą opłatę adiacencką za podział działki 160/1 obręb Stębark.
Wydano decyzję  zezwalającą  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w zakresie  opróżniania
zbiorników bezodpływowych firmą MToilet z Warszawy i dla Pani xxx  z Dąbrówna.
4) Podpisano  umowę dzierżawy na działki:

 nr 235 obręb Gierzwałd,
 nr 26/3 obręb Grunwald,
nr 26/4 obręb Grunwald,
nr 49/3 obręb Gierzwałd,
nr 122/13 obręb Mielno,
nr 39/12 obręb Gierzwałd,
nr 136/4 obręb Rychnowo,
nr 10/17 obręb Gierzwałd.

5) Wydano dwie decyzje o warunkach zabudowy.
6) Wydano  trzynaście   zaświadczeń  dotyczących  przeznaczenia  nieruchomości  w studium
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  lub  miejscowym  planie
zagospodarowania przestrzennego. 
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7) Zlecano bieżące naprawy oświetlenia ulicznego. 
8) Wydano jedno uzgodnienie na umieszczenie w pasie  drogi  gminnej  urządzeń infrastruktury
technicznej niezwiązanej z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 
9) Przeprowadzono jedno postępowanie dot. udzielenia zamówień publicznych.
10) Udzielono jedenastu odpowiedzi na wnioski w sprawie dróg.

4. Planowane inwestycje z Rządowego Funduszu Polski Ład Edycja 2.
Nazwa inwestycji: Przebudowa, modernizacja i budowa infrastruktury wodno - kanalizacyjnej w
Gminie Grunwald.
 Zadanie  nr  1:  Przebudowa,  rozbudowa  i  modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w
Gierzwałdzie - Etap I - część mechaniczna. 
Zadanie  nr  2:  Budowa  sieci  wodociągowej  do  miejscowości
Lipowa  Góra.  Przewidywana  wartość  Inwestycji  2.600.000,00  zł.  Deklarowana  kwota  udziału
własnego 130.000,00 zł p procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji: 5,00
%.

Nazwa  inwestycji:  Przebudowa  i  modernizacja  infrastruktury  drogowej  w  Gminie  Grunwald.
Zadanie nr 1: Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Domkowo.
Zadanie nr 2: Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Rychnowo Kolonia.
Zadanie nr 3: Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kitnowo 
Przebudowa  drogi  gminnej  zlokalizowanej  na  działce  nr  163  obręb  Domkowo;  odcinek
o długości ok. 2200,00 m; planowana nawierzchnia: bitumiczna z masy asfaltowej. Skrzyżowania
i zjazdy gospodarcze wykonane również z masy asfaltowej. 
Przebudowa drogi gminnej zlokalizowanej na działce nr 155/5 obręb Rychnowo, gm. Grunwald;
odcinek  o  długości  ok.  880,00  m;  planowana  nawierzchnia:  bitumiczna  z  masy  asfaltowej.
Skrzyżowania  i  zjazdy  gospodarcze  wykonane  również  z  masy  asfaltowej.  Przebudowa  drogi
gminnej zlokalizowanej na działce nr 131 obręb Kitnowo i na działce nr 33 obręb Korsztyn, gm.
Grunwald; odcinek o łącznej długości ok. 1220,00 m; planowana nawierzchnia: bitumiczna z masy
asfaltowej.  Skrzyżowania  i  zjazdy  gospodarcze  wykonane  również  z  masy  asfaltowej.  Na
wszystkich  ww.  drogach  zostaną  ustawione  znaki  drogowe  zgodnie  z  zatwierdzonym  planem
organizacji ruchu. Przewidywany okres realizacji Inwestycji do 12 miesięcy- Przewidywany termin 
Przewidywana  wartość  Inwestycji:  3.000.000,00  zł.  Deklarowana  kwota  udziału  własnego:
150.000,00  zł  Procentowy  udział  własny  Wnioskodawcy  w  realizacji  inwestycji:  5,00  %
Kwota wnioskowanych środków 2.850.000,00 zł.

Budowa  sali  gimnastycznej  z  łącznikiem i  zapleczem  socjalnym  przy  Szkole  Podstawowej  w
Szczepankowie. Budowa sali gimnastycznej o wymiarach 24,00 m x 12,00 m i wysokości 6,00 m,
łącznika  sali  gimnastycznej  ze  Szkołą  Podstawową,  o  wymiarach  10,00  m  x  8,00  m.  
Przewidywana  wartość  Inwestycji:  2.800.000,00  zł.   Deklarowana  kwota  udziału  własnego:
280.000,00  zł.   Procentowy  udział  własny  Wnioskodawcy  w  realizacji  inwestycji:  10,00  %
Kwota wnioskowanych środków: 2.520.000,00
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5. W okresie między sesjami Rady Gminy Grunwald szkoły, dla których organem prowadzącym
jest  Gmina  Grunwald  podejmowały  szereg  ciekawych  inicjatyw,  m.  in.  działania  szkół
dotyczyły:
- klasyfikacji rocznej i końcowej organizacji zakończenia roku szkolnego,
a) organizacji Dnia Dziecka oraz wycieczek szkolnych,
b) organizacji konkursów wiedzy i umiejętności,
c) udziału w programach i projektach,
d) zaplanowania  dyżurów  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  w  czasie  wakacji,
informacja zamieszczona jest na stronie internetowej Urzędu Gminy Grunwald,
e) przygotowania przez nauczycieli kończących staże na wyższy stopień awansu zawodowego
dokumentów dotyczących postępowania kwalifikacyjnego i egzaminacyjnego,
f) wytypowania przez komisje szkolne 37 uczniów wyróżniających się w nauce i zachowaniu,
którzy 22 czerwca 2022 r. odebrali stypendia Wójta Gminy Grunwald,
g) zakończenia przez nauczycieli studiów podyplomowych, w zakresie różnych specjalności,
dyrektorzy szkół w ramach posiadanych środków przydzielali dofinansowanie, dofinansowanie
w ramach środków wydzielonych na  ten  cel  w budżetach  szkół,  na  wniosek wizytator  KO
Olsztyn  przekazany  Kierownikowi  Referatu  Oświaty  dyrektorzy  szkół  są  zobowiązani  do
podnoszenia swoich kwalifikacji w zakresie prawa oświatowego i planuje się zorganizowanie
szkolenia na ten temat pod koniec sierpnia,
h) realizacji działań z Funduszem Pomocy, czyli  środkami finansowymi przeznaczonymi na
realizację  zwiększonych  wydatków  związanych   z  pobytem  dzieci  Uchodźców  z  Ukrainy,
szkoły,  do których uczęszczały dzieci  Uchodźców z Ukrainy otrzymały dodatkowe środki  z
Funduszu Pomocy i w związku z tym dokonały zakupu wyposażenia i pomocy dydaktycznych
niezbędnych do przyjęcia i edukacji zwiększonej liczby dzieci, m. in. dokonano zakupu sprzętu
komputerowego, ławek i  krzeseł,  szafek ubraniowych dla uczniów z Ukrainy, planowane są
również prace remontowe w salach lekcyjnych, w których przebywają goście z Ukrainy, część
finansów przeznaczono na bieżące utrzymanie szkół i dowożenie,
i) wszystkie  szkoły  w  czasie  wakacji  mają  zaplanowane  drobne  prace  remontowe  i
porządkowe         w swoich budynkach,
j) w  kilku  szkołach  zorganizowano  festyny  szkolne  oraz  uroczystości  okolicznościowe  z
okazji Dni Rodziny.

6. Sprawozdanie RGK
1. Udrożnienie kanalizacji (WUKO) w Gierzwałdzie, Mielnie i Zybułtowie.
2. Wykoszono trawę przy palcu zabaw i parku w Stębarku.
3. Wyremontowano urządzenia na placu zabaw i pomalowano konstrukcje drewniane i
metalowe w Stębarku.
4. Usunięto awarię na sieci wodnej w Dylewie.
5. Złożono kran z wodomierzem przy budynku socjalnym w Dylewie.
6. Położono płytki na ścianach w części mechanicznej oczyszczalni ścieków w Zybułto-
wie.
7. Wykoszono trawę i pomalowano krzyże na cmentarzu w Mielnie.
8. Wykonano parking przy RGK w Gierzwałdzie.
9. Wymieniono pompę głębinową z rurą przesyłową pionową w Korsztynie.
10. Wykoszono trawę na trawnikach w Gierzwałdzie.
11. Wykoszono trawę na placu zabaw w Grunwaldzie.
12. Wyremontowano i zamontowano uszkodzone bramy przepompowni w Dylewie.
13. Wykoszono trawę na oczyszczalniach, wszystkich hydroforniach i przepompowniach
ścieków.
14. Nawieziono mieszankę rozplantowano i  zagęszczono drogę przy Domu Kultury w
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Gierzwałdzie.
15. Ułożono kostkę brukową na drodze w Zybułtowie po awarii na sieci wodnej.
16. Wyczyszczono odstojniki i przepompownie w gminie Grunwald.
17. Wymieniono pompę głębinową i rury pionowe w Pacółtówku.
18. Wykoszono trawę na hydroforni i placu zabaw w Rychnowskiej Woli.
19. Wyremontowano plac zabaw w Zybułtowie.
20. Wykonano opaskę z kostki brukowej wokoło budynku hydroforni w Pacółtówku.
21. Wykonano płukanie wszystkich hydroforni w gminie.
22. Zakończono remont wewnątrz budynku zdrowia oraz wyremontowano i pomalowano
ściany zewnętrzne od strony wejścia do budynku.
23. Wyremontowano plac zabaw w Szczepankowie.
24. Usunięto awarię na przepompowni ścieków w Tymawie.
25. Wymieniono zużyte elementy na palcu zabaw w Dylewie.
26. Usunięto awarię na sieci kanalizacyjnej w Zybułtowie (wymieniono ok. 15m rury φ25
mm).
27. Wykoszono trawę na boisku w Marcinkowie i przy jeziorze w Mielnie
28.  Zamontowano mieszadło osadu w komorze osadu nadmiernego w oczyszczalni  w
Gierzwałdzie.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  wójt  zapomniał  wspomnieć o podpisaniu umowy z
kominiarzem.  Słuchając  tych  sprawozdań  to  uważam,  że  one  powinny  się  skupić
nie  na  pracach,  które  wykonują  inni  pracownicy  tylko  działania  wójta.  Interesują
nas  ważne  inwestycje,  które  są  realizowane.  Odpowiedzi  na  nasze  pytania  a  nie
stwarzanie  pozorów  i  potem wychodzi  460  stron  raportu  o  stanie  gminy.  Niedługo
będą  informacje,  że  wbito  gwoździe  i  powieszono  obraz  w  SP  we  Frygnowie.
Zgłaszam  wniosek  formalny-  aby  sprawozdania  dotyczyły  rzeczy,  które  nas
interesują  np.  stan finansów gminy na dzień dzisiejszy,  inwestycje  tj .  jaki  jest  etap
realizacji  a  nie sprawy,  które wynikają ze zwykłych obowiązków pracowników. Pół
godziny straciłem a swój czas cenie i proszę, aby podjąć decyzję. 
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  proponuję  na  komisji  określić  zakres  co
powinno być w sprawozdaniu. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  to  jest,  także  zdanie  wyborców  bo  robi  się
wrażenia a w efekcie nic nie jest  robione.
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  faktycznie nie było informacji
o podpisaniu  umowy z kominiarzem i  trzeba zaznaczyć,  że poprzednia  władza tego
nie  robiła,  nie  robiło  się  przeglądów  budynków,  niepotrzebne  przytyki.  A jak  Pan
traci czas to nikt tu Pana nie trzyma siłą. 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  zapytał  co z zakupem komputerów dla dzieci
pracowników PGR.
Sekretarz- Pan Jan Sokołowski- jesteśmy na etapie przygotowania specyfikacji.
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  mam  prośbę  do  Pana  Szczepkowskiego,  bo  my  się
już osłuchali,  nasłuchali  to co było i  przestańmy już. Pan jest  wójtem od 2018 roku
i  rozumiem,  że  chce  Pan  zrobić  nie  wiadomo  co  i  nie  wiadomo  ile,  ale  wszystko
jest  okrojone  finansami.  Pan  ludziom  obiecuje,  potem  na  nas  się  Pan  wyżywa,  od
nas  Pan  żąda,  żebyśmy  przegłosowywali.  Jeżeli  zadajemy  pytania,  to  tak  jak  Pan
Kacprzyk słyszymy ile  długu zrobił,  ale  nie  słyszę  ile  długu zrobił  Szczepkowski  i
cokolwiek  się  zapytamy  to  się  wyciąga  naszą  historię.  Przyglądam  się  sesjom
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innych  gmin  i  nie  ma  tak,  znajdzie  się  osoba  jedna  ale  nie  ma  tak,  że  czujemy się
niekomfortowo  i  nas  też  ktoś  wybrał.  Chodzi  o  to,  żeby  nie  zadawać  pytań,  bo  są
niekomfortowe te pytania.  
Radni więcej uwag nie zgłosil i.  

Ad. pkt. 12  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  nadal  nie  otrzymałem  odpowiedzi  na  trzy
zapytania.  Odpisano  w  trybie,  o  którym  mówiła  radna  Ziejewska,  że  coś  tam były
jakieś  płyty  i  coś  bym  zrobił,  ale  na  pytanie  merytorycznie  nie  odpowiedziano.
Powtarzam  więc  pytanie,  kiedy  będzie  zrobiona  droga,  tam  gdzie  organizowano
Dzień  Kupały,  gdzie  ja  zrobiłem,  za  moich  czasów  pomost  i  wszystko  z  czego
korzystacie  więc  chociaż  kawałek  drogi  zróbcie  do  plaży,  bo  wstyd  przed  całym
krajem.  Jeżeli  droga  jest  powiatowa  i  rosną  przy  niej  krzaki  na  terenie  działki
gminnej  to  gmina  ma  obowiązek  te  drzewa  doprowadzić  nawet  bez  opinii
konserwatora  zabytków,  gdyż  to  zagraża  bezpieczeństwu.  Proszę  na  pytana  moje
odpowiadać merytorycznie a nie wracać do historii i  wypisywać bzdury.  
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  zapytała  o  ośrodek  zdrowia  w  Stębarku,  czy  znany
jest termin otwarcia.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  będzie w najbliższych dniach informacja
upubliczniona.  Sołtysi  i  radni  otrzymają  informacje  o  podmiocie  i  terminie  z  prośbą
o rozpowszechnienie jej i będzie możliwość zapisów. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 13. Wolne wnioski i informacje.

Sołtys  Mielna-  Pan Karol  Duda-  zapytał  o  fundusz sołecki,  czekam na  informację ile  będzie
funduszu sołeckiego na kolejny rok,  gdyż chciałem zrobić spotkanie wiejskie  i  przedstawić jak
wygląda  wykorzystanie  naszego  funduszu  sołeckiego,  który  uchwaliliśmy  w  przyszłym  roku.
Przypomnę, że uchwaliliśmy 40 tys zł na działki i 20 tys zł na drogę na Omin, gdyż mieszka tam
osoba niepełnosprawna i jest problem z dojazdem karetki. Uchwalono, także zakup latarni i sprzętu
do oświetlenia. Na chwilę obecną nic się nie dzieje, kruszywo było kupione jesienią a dalej stoimy
w miejscu. Pytanie w sprawie wycinania zieleni gdyż ostatnio sam opłaciłem pana do skoszeniu
skweru, czy mam dzwonić do gminy bo nie mamy zakupionych z funduszu sołeckiego sprzętu do
koszenia z prostego względu nie ma w Mielnie świetlicy. 

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam Szczepkowski-  w  sprawie  drogi  do  Omina  to
kruszywo  jest  kuponie  i  latem  postaramy  się  to  zrobić.  Co  do  koszenia  zieleni  to
trzeba dzwonić i  zgłaszać.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytał  jak  długo  przechowuje  się  dokumenty
księgowe te najprostszej kategorii.  
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- 5 lat.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zwrócił  się  z  prośbą  do  skarbnika  o
przygotowanie  informacji  o  stanie  zadłużane  gminy  na  dzień  21  listopada  2018
roku  i  poinformował,  że  taki  wniosek  złoży  również  za  pośrednictwem
przewodniczącej. 

Sołtys Mielna- Pan Karol Duda- a co z oprawami  oświetlane.
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Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  to  są  za  małe  środki  na  i
trzeba jeszcze pamiętać, że musi być projekt. Trzeba najpierw zacząć od projektu. 

Sołtys  Mielna-  Pan  Karol  Duda-  czy  gmina  zdąży  zrobić  te  zadanie  po  zmianie
funduszu sołeckiego.

Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  zależy co zostanie  uchwalone,
jeżeli  projekt to zdąży. 

Ad. pkt. 14. Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania
porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zamknęła   LI  sesję  Rady  Gminy
Grunwald.

Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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